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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen szerepe van az Eximbanknak a Vodafone 
megvásárlásában?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Vodafone  Magyarország  Távközlési  Zrt.  51  százalékát  megvásárló  4iG  vezérigazgatójának
elmondása  szerint  a  vállalat  750 millió  eurós  hitelt  kapott  az  állami  Eximbanktól  a  tranzakció
lebonyolítására.   A bejelentés  szerint  azonban  az  Eximbank  csak  közvetítőszerepet  játszott.  A
finanszírozás teljes egészében a piacról származott, mely során az ügyletben tanácsadó JP Morgan
amerikai pénzintézet és más bankok is szerephez jutottak.

Sajtóértesülések szerint  túlnyomó többségében az Industrial  and Commercial  Bank of  China,  a
China Construction Bank, valamint a Bank of China részvételéről van szó. Ezek a pénzintézetek
olyan kereskedelmi bankok, melyekben jelentős tulajdonnal bír a kínai állam, vezetőiknek pedig a
kormányzati hierarchiában is fontos szerepet tulajdonítanak

Az  ügyletről  hivatalos  információ  azonban  nem  áll  rendelkezésre.  Az  állami  tulajdonban  álló
Eximbank  feletti  tulajdonosi  jogokat  gyakorló  miniszterként  azonban  egészen  biztosan  több
információval bír a tranzakció kapcsán. Tekintettel arra, hogy az adásvétel kiemelt érdeklődésre tart
számot így tisztázni érdemes, hogy milyen szerepet játszott az Eximbank a hitelezésben. 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Miért volt szükség egyáltalán az Eximbank szerepvállalására a 4iG hitelfelvételében?

2.  Milyen  feltételek  mellett  (futamidő,  kamat  mértéke)  került  sor  pontosan  az  Eximbank
kötvénykibocsátására?

3. Mi a garancia arra, hogy a külföldi bankok irányába eladósodó Eximbank be tudja majd hajtani



Vodafone többségi tulajdonosától a kötvénykibocsátás fedezetét?

4. Meg tudja erősíteni, hogy valóban kínai bankok biztosították a 750 millió eurós hitel fedezetének
többségét?

5. Volt-e versenyeztetés a hitelnyújtásban szerepet vállaló bankok részvételét érintően?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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